

English

Release Notes Sonoro SDK V1.3.0.3 / Sonoro APP 1.3.74

Date: 19.05.2025

Models: Maestro Quantum (SO-1020), Meisterstück (Gen.2) (SO-620)

Previous SDK version: V1.2.1

Previous APP version: V1.0.4

New Features:

1. Support for Qobuz Connect
 - Now also stream directly from the Qobuz app to your sonoro devices in the best available quality and control playback (including volume) from there.
2. First time setup
 - The country region is selected automatically based on the unit's IP address and therefore not queried anymore during first time setup
3. Favorites
 - With short pressing of FAV button / Call Favorites function, now only local favorites can be accessed. Your online streaming service favorites (except Spotify) and Internet radio / podcasts can still be accessed via the respective source submenu. The way to save favorites remains unchanged.
4. Sound Settings
 - Maestro Quantum (SO-1020)
 1. Balance control range is increased to +/-10dB
 2. *Orchestra Slim (Gen.2)* speaker is now available in sonoro speaker selection menu
 3. Internal gain for phono input has been increased by +12dB
 - MEISTERSTÜCK (Gen.2) (SO-620)
 1. Dynamic bass is switched to OFF by default
 2. Tonal balance in lower volume ranges (~0-15) has been improved
5. Digital Sources
 - Input gain: the input levels for Optical, Coaxial and HDMI inputs now can be individually adjusted between 0 and +18dB to compensate input level differences of various sources
 - HDMI auto switching (with HDMI CEC set to ON): If a source is selected and an active HDMI signal is detected by device, the device will switch to HDMI source automatically.
 - HDMI auto switching is OFF: If a source is selected and an active HDMI signal is detected by device, the device will show a message whether to switch to the HDMI source.
6. DAB Radio
 - Metadata such as artist/song title are now displayed directly below the DAB station in now playing screen
7. Smart Home
 - Bluetooth and My Music can now be selected in Smart Home
8. sonoro App
 - Volume changes are now updated in real time
 - Information screen and legal notice are updated

Bugfixes:

- For all sources, pressing "Pause" interrupts or pauses playback
- Pressing "Stop" and pressing "Play" again will resume the last source/playlist you listened to
- The star icon for saving favorites is now always available in the App
- Balance control has been corrected (Maestro Quantum, SO-1020)
- System stability improvements

Deutsch

Release Notes Sonoro SDK V1.3.0.3 / Sonoro APP 1.3.74

Datum: 19.05.2025

Modelle: Maestro Quantum (SO-1020), Meisterstück (Gen.2) (SO-620)

Vorherige SDK Version: V1.2.1

Vorherige APP Version: V1.0.4

Neue Funktionen:

1. Unterstützung für Qobuz Connect
 - Sie können jetzt auch direkt aus der Qobuz App auf Ihre sonoro Geräte in der besten verfügbaren Qualität streamen und die Wiedergabe (inklusive der Lautstärke) daraus steuern.
2. Ersteinrichtung
 - Auswahl der Landesregion erfolgt automatisch anhand der IP-Adresse und wird deshalb bei der Ersteinrichtung nicht mehr abgefragt
3. Favoriten
 - Nach kurzem Druck auf die FAV-Taste oder Nutzung der Funktion „Favoriten aufrufen“ werden nur noch lokale Favoriten angezeigt. Favoriten der Online-Streamingdienste (außer Spotify) und Internetradio/Podcast sind nach wie vor über das jeweilige Untermenü der Quelle abrufbar. Der Weg zur Speicherung von Favoriten bleibt unverändert.
4. Klangeinstellungen
 - Maestro Quantum (SO-1020)
 1. Bereich der Balance Regelung wurde auf +/-10dB erweitert
 2. Die *Orchestra Slim* (Gen.2) Lautsprecher sind nun in der sonoro Lautsprecherwahl verfügbar
 3. Die interne Verstärkung für den Phono-Eingang wurde um +12dB erhöht
 - MEISTERSTÜCK (Gen.2) (SO-620)
 1. Dynamic Bass ist standardmäßig ausgeschaltet
 2. Das Klangbild im unteren Lautstärkebereich (0-15) wurde angepasst
5. Digitale Eingänge
 - Eingangsempfindlichkeit: der Pegel des optischen-, koaxialen- und HDMI-Eingangs kann nun jeweils zwischen 0 bis +18dB angehoben werden, um Unterschiede in den Eingabelautstärkepegeln bei verschiedenen Quellen auszugleichen
 - HDMI mit automatischer Umschaltung (bei eingeschaltetem HDMI-CEC): Wenn eine Quelle ausgewählt ist, schaltet das Gerät automatisch bei aktivem HDMI-Signal um.
 - HDMI mit automatischer Umschaltung OFF: Wenn eine Quelle ausgewählt ist, erscheint bei aktivem HDMI-Signal ein Hinweis zur Quellenauswahl.
6. DAB-Radio
 - Metadaten (etwa Künstler / Titel) werden nun direkt unter der DAB-Station im Wiedergabebildschirm angezeigt
7. Smart Home
 - Bluetooth und My Music können nun über Smart Home angewählt werden
8. sonoro App
 - Lautstärkeänderungen werden nun in Echtzeit aktualisiert
 - Informationsbildschirm und Impressum wurden aktualisiert

Bugfixes:

- Bei allen Quellen wird durch das Drücken von „Pause“ die Wiedergabe unterbrochen bzw. pausiert
- Durch Drücken von „Stopp“ und erneutem drücken von „Play“ wird die zuletzt gehörte Quelle/ Playlist fortgesetzt
- Das Stern-Symbol zum Speichern von Favoriten ist nun immer in der App vorhanden
- Die Richtung des Balance-Reglers wurde korrigiert (Maestro Quantum, SO-1020)